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Sitno, 12 listopada 2015 roku 
 
 

 

ST. 0002.VII.15.2015 
 

Protokół Nr XV/2015 

R a d y  G m i n y 
Sitno 

z dnia 12 listopada 2015 roku 
 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie określenia wzorów formularzy podatkowych w zakresie podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego i podatku leśnego, 

- w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 

2016 r., 

- w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych 

na rok 2016, 

- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 

gminy Sitno na 2016 r., 

- w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorcze zaopatrzenie w wodę i zbiorcze 

odprowadzanie ścieków, 

- w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na 2016 rok, 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno, 

- w  sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Sitno na lata 2015 – 2023, 

- w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  i niepublicznych 

jednostek oświatowych prowadzonych przez inne podmioty niż Gmina Sitno oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok, 

- w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sitno na lata 2015-2021. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

7. Sprawy różne. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 
 

 

Radni obecni: 
1. Biłant Tomasz 

2. Chaińska Joanna 

3. Chmiel Teresa 

4. Gąsior Tomasz 

5. Klikicki Krzysztof 
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6. Kozak Leszek 

7. Łazorczyk Tomasz 

8. Mazurek Janusz 

9. Polski Robert 

10. Ryszczuk  Jan 

11. Szawarski Ryszard 

12. Tokarz Kazimierz 

13. Torba Janusz 

14. Wydmański Władysław 

 

Radni nieobecni: 

1. Sokołowski Dariusz 

 

 

Ad. 1 

 

Otwarcie obrad sesji 

 

Otwarcia obrad XV Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Klikicki. 

Przewodniczący powitał Radnych, a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 

Mariana Bernata oraz Skarbnika Gminy Panią Jolantę Hryciuk, jak również 

pozostałych gości: Panią Agnieszkę Grzesiuk Dyrektor Centrum Kultury z Biblioteką 

w Sitnie, Panią Barbarę Tor kierownik GOPS oraz mieszkańca Bożego Daru Pana 

Piotra Palikota. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 16
00

. 

 

 

Ad.2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że 

w obradach uczestniczy 14 Radnych, co stanowi niezbędne quorum potrzebne do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do porządku obrad. 

Pan Wójt powiedział, że w związku z tym,  iż pracowaliśmy nad budżetem Pan 

Piotr nie miał kiedy zrobić protokołu, a w związku z tym jest prośba, aby przyjęcie 

tego  protokołu przenieść na następną sesję. 

Dalej Pan Wójt poinformował, że nie będzie też w dniu dzisiejszym uchwał 

budżetowych, natomiast będzie dodatkowa uchwał o nabyciu działki na poszerzenie 

boiska w Sitnie przy Szkole. 

Pan Przewodniczący dodał, że będzie jeszcze przedstawienie projektu budżetu 

na 2016 rok. 

Ponadto Pan Wójt zaproponował, aby wszystkie komisje spotkały się po sesji 

i omówiły wspólnie budżet na rok 2016. 
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Kolejno Pan Wójt powiedział, że Panu Przewodniczącemu przekażemy 

prowizorium budżetowe na rok 2016, ponieważ jest to nasz obowiązek. 

Państwo Radni przyjęli proponowany porządek obrad wraz z ww. zmianami 

jednogłośnie. 

Pan Przewodniczący oddał, głos Panu Palikotowi. 

Pan Palikot powiedział, że pozwolił sobie przyjść na sesję w związku 

z pretensjami Pana Tokarza, co do przegłosowania przez społeczeństwo Bożego Daru 

przeznaczenia całego funduszu sołeckiego na remont łazienki w domu ludowym.  

Dalej Pan Palikot powiedział: „(…)Panie Tokarz nie wiedziałem, że ma taką 

moc, że całe społeczeństwo jestem. W głosowaniu jawnym, jak w każdej  

miejscowości głosuje się większością głosów i przegłosowuje się fundusz sołecki. 

Panie Tokarz, Pan nie zabrał głosu na tym głosowaniu w ogóle, więc proszę nie 

zarzucać mi. Przeszła moja propozycja, jestem wdzięczny, bo za 12 tys. zł jest 

zrobienie łazienki i doprowadzenie wody do domu ludowego. To pierwszy temat. 

Drugi temat to podkłady, które niby to zostały zniszczone według Pana przeze mnie. 

Czy Pan uważa, że ja te podkłady zabrałem?” 

Pan Tokarz: „Pojechałeś swoim sprzętem, własne paliwo, czas i ty te podkłady 

wyrzuciłeś z pola, gdzie się podziały?” 

Pan Palikot: „ Panie Piotrze proszę, aby to było zapisane protokole, że Pan 

Tokarz powiedział, że ja zabrałem podkłady.” 

Pan Tokarz: „ Nie zabrałeś, wyrzuciłeś, gdzie się podziały te podkłady?” 

Pan Palikot: „Podkłady rozbierałem 1-2 maj na prośbę właściciela 

nieruchomości. Podkłady zabrali: Pan Wszoła, Pan Zastąpiło, Pan Wieczorek, Pan 

Kość i Pan Mazur. Ja kupiłem tą działkę dnia 25 listopada tych podkładów już nie 

było, czyli akt własności ziemi na tą działkę, tej drogi nie było w planach”. 

Pan Tokarz: „ Co tu mają do rzeczy plany. Podkłady były własnością gminy i 

wsi, więc jak to tak można sobie zabrać. Gmina wyłożyła pieniądze w latach 70-tych, 

czy tam 80-tych budując, ja dałem własny ciągnik od początku do końca na ułożenie 

tych podkładów i co”. 

Pan Palikot:  „Tą sprawę będziemy załatwiali inaczej, wszystko jest w protokole 

Pan mnie osądził. Druga sprawa podkładów nie było 500 m tak jak Pan Tokarz 

mówił, tylko 283 m tej drogi, ale jeśli ktoś nie potrafi budżetu przeczytać to nic 

dziwnego, że odległości nie różni. Tą sprawę wyjaśnimy i będziemy ją prywatnie 

załatwiali. Panie Wójcie, trzecia sprawa - działka na Bożym Darze, część 

wydzierżawione Panu Skulskiemu, część boisko szkolne, część Pan Tokarz od około 

8 lat składuje sobie, no można powiedzieć że to jest słoma, ale to już jest gnój. Czy 

jakaś opłata była od Pana Tokarza pobrana za to, jeśli tak to chciałbym zobaczyć to u 

Pana, sprawdzę w oświadczeniu majątkowym, jeśli Pan tego nie napisał Pan zrobił 

przestępstwo”. 

Pan Wójt odpowiedział, że odnośnie składowania słomy to mamy wyznaczone 

tylko 3 place: w Karpiu, w Sitnie i w Jarosławcu i jest jego zarządzeniem, że 

pobieramy opłaty 1,5 zł za 1m
2
. Natomiast za takie place nie bierzemy opłat, jednak 

porządek trzeba będzie zrobić. 
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Pan Palikot jeszcze raz powiedział: „Bardzo bym prosił, żeby to było ujęte 

w protokole, wypowiedź Pana Tokarza, osądzał mnie, że ja zabrałem podkłady, tak 

jak Pan Tokarz powiedział”.  

Pan Tokarz: „Wyrzuciłeś podkłady i podkładów nie ma. Jeżeli czujesz się 

obrażony, że powiedziałem, że zniszczyłeś, no to ta kupa co tam leży tego gruzu no 

to jest co. One jak były to tamto stanowiło coś, ludzie dookoła jeździli składali sobie 

na tym buraki. Uważam, że te podkłady można było przełożyć.” 

Pan Palikot: „ Ja zapłaciłem za tą nieruchomość kupując ją bez podkładów, mam 

akt własności. Pan Wójt doskonale wie, że tej drogi z tych podkładów nie było 

w planach. Protokoły z sesji w roku 2013 powinno być uwzględnione, że mówiłem 

żeby sobie gmina zabrała te podkłady jak chce”. 

Pan Wójt powiedział,: „(…) że była badana dokumentacja archiwalna gminy - 

jak one były kupione. Nie wiem jak, ale były kupione myślę, że za pieniądze 

najprawdopodobniej w części mieszkańców i one nie były na majątku gminy”. 

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał                 

i Wniosków weszli nw. Radni: Teresa Chmiel, Janusz Torba i Janusz Mazurek. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu przy 11 głosach za i 3 głosach wstrzymujących się. 

 

 

Ad. 4 

 

Przyjęcie uchwał 

 

 

PaniTeresa Chmiel odczytała kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

1. Uchwała Nr XV/82/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 12 listopada 2015 r. 

w sprawie określenia wzorów formularzy podatkowych w zakresie podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego. 

 

Przewodniczący wyjaśnił, że jest zmiana w dwóch formularzach, które już 

zostały rozdane radnym. Formularze są narzucone przez Ministerstwo. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 
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2. Uchwała Nr XV/83/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 12 listopada 2015 r. 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia 

podatku rolnego na 2016 r. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że jest to jedna z podstawowych uchwał jaką podejmujemy. 

Dobrze żeby ta kwota tego podatku była bliżej 53 zł, wtedy nie mielibyśmy skutków, 

umorzeń i odroczeń. Przez obniżenie skutki będą w granicach miliona złotych. Ale 

pytanie, czy możemy iść w kierunku podwyższenia stawki.  

Dalej Pan Wójt powiedział, że nie zmieniamy podatku w stosunku do ubiegłego 

roku. 

Kolejno Pan Wójt powiedział, że nie podnoszenie podatku, będzie miało wpływ 

na realizację inwestycji w kolejnych latach. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

3. Uchwała Nr XV/84/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 12 listopada 2015 r. 

w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2016. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że stawki są identyczne zachowane, jak w ubiegłym roku. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

 

Państwo Radni przyjęli uchwałę przy 12 głosach za, 1 przeciw i 1 głosie 

wstrzymującym się.  

 

4. Uchwała Nr XV/85/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 12 listopada 2015 r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie gminy Sitno na 2016 r. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że stawki podatku są identyczne jak w ubiegłym roku, 

jedynie co się zmieniło to doszedł punkt dotyczący rewitalizacji w kwocie 0,30 zł od 

1m
2
.   

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

 

W głosowaniu brało udział 13 Radnych ponieważ, Pan Tokarz opuścił obrady 

sesji. 
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Państwo Radni przyjęli uchwałę przy 11 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie 

wstrzymującym się.  

 

5. Uchwała Nr XV/86/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 12 listopada 2015 r. 

w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorcze zaopatrzenie 

w wodę i zbiorcze odprowadzanie ścieków. 

 

Pan Wójt powiedział, że mamy 3,10 zł za wodę i 4,99 zł za ścieki. Natomiast 

opłaty uzyskane za ścieki na osiedlu Jarosławiec, ponieważ tam jest tylko kanalizacja 

wynoszą 60tys. zł, a opłaty do PGK-u również 60 tys. zł. Wszystka energia, 

wszystkie remonty, wszystkie konserwacje są po stronie Gminy. Jak byśmy chcieli, 

aby ścieki były właściwie opodatkowane  to musiałaby być stawka 6,38 zł. 

Pan Wydmański zapytał o opłaty w Zamościu. 

Przewodniczący odpowiedział, że opłaty są niższe ponieważ tam blokowiska 

powodują zmniejszanie kosztów.  

Pan Wójt powiedział, że my do Zamościa płacimy stawki zamojskie, bo 

jesteśmy podłączeni do Zamościa, ale koszty przesyłu, energia, konserwacja - 

wszystko po naszej stronie. 

Następnie Pan Wójt poinformował, że stawki pozostają na tym samym 

poziomie.  

Pan Wydmański podziękował za utrzymanie stawek na tym samym poziomie 

i poprosił o zrobienie zestawienia na koniec roku ile osiedle Jarosławiec zapłaciło za 

ścieki, a ile myśmy zapłacili do PGK Zamość za odprowadzenie ścieków. 

Pan Gąsior zapytał ile kosztuje utrzymanie przepompowni rocznie. 

Pan Wójt powiedział, że ostatnio była wymiana pompy, która kosztowała 

11tys. zł, teraz musimy wymienić podstawę, zrobić  kratkę. Także stawka powinna 

być co najmniej 8 -9 zł, żeby to pokrywało, natomiast wszędzie jest, że gminy 

dokładają do tego typu działalności. 

Dalej Pan Wójt powiedział, że za wodę mamy wpływ 170tys. zł, gdybyśmy to 

rozszerzyli to by było w granicach 355tys. zł, już by woda się sama finansowała. 

Natomiast odpady komunalne plan mamy 340tys. zł i to się praktycznie 

bilansuje. 

Pan Torba zapytał, czy jeśli Gmina zrobi wodociąg, czy rzeczywiście na tym 

skorzysta, bo kto się zechce podłączyć, skoro prawie każdy ma studnię głębinową. 

Pan Wójt odpowiedział, że podobna sytuacja była w Janówce i Kolonii Sitno, 

w tej chwili prawie, każdy ma wodociąg, natomiast jak nie stworzymy warunków to 

nie liczmy, że ktoś się podłączy jak nie ma się do czego podłączyć.  

  

W związku z brakiem więcej pytań i uwag Przewodniczący poddał pod 

głosowanie omówioną Uchwałę. 

 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 
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6. Uchwała Nr XV/87/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 12 listopada 2015 r. 

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na 2016 rok. 

 

Pan Wójt omówił uchwałę i pracę w tej komisji. 

Pan Wydmański zapytał ile osób komisja alkoholowa liczy. 

Pan Szawarski odpowiedział, że 7 osób. 

Pan Polski zapytał ile razy w miesiącu komisja się spotyka. 

Pan Szawarski odpowiedział, że średnio raz w miesiącu, albo raz na dwa 

miesiące, wszystko zależy od tego ile jest zgłoszeń z Policji , z Sądu , z GOPS-u, od 

osób prywatnych. 

Pan Biłant: „(…) skoro jesteśmy przy uzależnieniach, to mam kilka pytań 

związanych z uzależnieniem. Ponieważ dzisiaj mamy ogromny problem 

z uzależnieniem młodzieży od internetu, od gier komputerowych. Tego tematu nikt 

nie porusza, te tematy są poruszane w kuluarach, gdzieś tam na zebraniach rady 

rodziców. Te tematy w ogóle nie występują oficjalnie, a jest to ogromny problem. Do 

czego zmierzam. Ja swego czasu wystąpiłem z wnioskiem do Pana Wójta 

o przydzielenie autobusu na wyjazdy młodzieży na basen, jednak spotkałem się 

z odmową. Nie wiem czy to jest takie duże wyrzeczenie skoro tutaj mamy takie 

punkty w tej uchwale, jest ona bardzo fajnie rozbudowana. I moje pytanie zostaje 

ponowione do Pana Wójta, czy jest szansa na zorganizowanie dla młodzieży 

gimnazjum na takie wyjazdy. Pozwoli to na większą aktywność fizyczną”. 

Pan Wójt odpowiedział, że da się to też podciągnąć i damy radę to załatwić. 

Pani Chmiel stwierdziła, że w dużej mierze jest to wina rodziców. 

Przewodniczący powiedział, że problemem też są telefony komórkowe. 

Pan Łazorczyk powiedział, że u nich w szkole jest zakaz używania jakikolwiek 

urządzeń telekomunikacyjnych. 

Dalej Pan Łazorczyk poparł inicjatywę Pana Biłanta, mówiąc, że dzieci może by 

się zaszczepiły, ponieważ sam zaczął jeździć z dziećmi na czwartki atletyczne i tam 

czwórka osób teraz dojeżdża do OSIR-u  i trenuje. Takie dzieci jakby się zaszczepiły 

pływaniem to może akurat by potem sobie jakiś instruktorów, trenerów wynajęły. 

Pan Wydmański powiedział, że na basenie wcale nie trzeba instruktorów 

poszukiwać, bo jest uczniowski klub sportowy i spokojnie można się tam zapisać. 

 

W głosowaniu brało udział 14 radnych ponieważ Pan Tokarz powrócił na obrady 

Sesji.  

W związku z brakiem więcej pytań i uwag Przewodniczący poddał pod 

głosowanie omówioną Uchwałę. 

 

Państwo Radni przyjęli uchwałę przy 13 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie 

wstrzymującym się.  
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7. Uchwała Nr XV/88/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 12 listopada 2015 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno. 

 

Uchwałę objaśnił Pan Wójt. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

8. Uchwała Nr XV/89/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 12 listopada 2015 r. 

w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Sitno na lata 2015 – 2023. 

 

Pan Prokopowicz przedstawił zmiany jakie zostały wprowadzone w Strategii 

Rozwoju Gminy na lata 2015-2023, główna zmian dotyczy zamiany kolejności 

priorytetów zgodnie z sugestią radnych na poprzedniej sesji.  

 

Pan Wójt wyjaśnił, że istotą rzeczy w tym wszystkim jest ten załącznik do 

Strategii Rozwoju Gminy Sitno, czyli Wieloletni Plan Inwestycyjny na lata 2016-

2018. 

Dalej Pan Wójt omówił szczegółowo WPI i kolejność projektów, które są 

planowane do realizacji według tego załącznika. 

Ponadto Pan Wójt poinformował, że będą dodatkowo punktowane drogi, które 

mają dojazd do zabytków. 

Kolejno Pan Wójt powiedział, że chcemy złożyć wnioski na 8 dróg do PROW-u 

na kwotę 4,7mln zł, gdzie maksymalny poziom dofinasowania wynosi 3mln zł. 

Dalej Pan Wójt przedstawił jakie zadania (drogi) chcemy zakończyć 

w 2016 roku. 

Pan Gąsior powiedział, że kawałek jest zrobionej stabilizacji z cementówki za 

Panem Surmaczem i czy to tak dalej będzie. 

Pan Wójt odpowiedział, że będziemy mieli to na uwadze. 

Następnie Pan Wójt powiedział, że nie stać nas, aby na osiedlu w Jarosławcu 

zrobić z kostki dróg, wartość to około 3mln zł. Natomiast jedyna szansa to zrobić 

drogi asfaltowej na tej podbudowie co jest, a parkingi szutrowe. Ewentualnie przy 

udziale mieszkańców. 

Kolejno Pan Wójt powiedział, że koszt wykonania dróg asfaltowych na osiedlu 

wyniesie około 1,3mln zł.  

Dalej Pan Wójt powiedział, że cała część zachodnia na osiedlu nie zapłaciła 

opłaty adiacenckiej i wszystko ma zrobione osiedle. 

Pan Wydmański zapytał jak wszystko. 

Pan Wójt odpowiedział, że oprócz dróg wszystko. 

Pan Wydmański zapytał, co mają coś nadzwyczajnego w porównaniu 

z pozostałą częścią gminy. 
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Pan Wójt odpowiedział, że oświetlenie, wodociąg, sieć kanalizacyjna, sieć 

gazowa, telefony. 

Pan Wydmański zapytał, czego nie ma z tych rzeczy w pozostałych 

miejscowościach. 

Pan Wójt odpowiedział, że nie mają ludzie wodociągu, kanalizacji. 

Pan Wójt odpowiedział, że w projektach  dróg osiedlowych teraz trzeba 

zamienić kostkę na asfalt i są już gotowe projekty, które na części wschodniej trzeba 

przeprojektować. 

Pan Wydmański zapytał, czy przy tych nakładach 1,3mln zł przewiduje się 

ewentualny udział mieszkańców.  

Pan Wójt odpowiedział, że na razie nie ma żadnego udziału, chyba że chcemy 

przyśpieszyć, to może być udział. 

Pan Polski zapytał czy będzie remontowana droga powiatowa Sitno – Czołki. 

Pan Wójt odpowiedział, że 150tys. zł wygospodarowano w budżecie gminy 

dzięki części z Państwa radnych, którzy głosowali tak, a nie inaczej nad oświatowymi 

sprawami. Z tego dokładamy Staroście,  ponadto  złożymy pismo, aby w  co najmniej 

7 miejscowościach po 250-300m asfaltu wykonał. Także w granicach 2km 

powinniśmy mieć zrobione asfaltu.  

Pan Szawarski stwierdził, że skoro Pan Wójt podkreślił, iż w związku z tą 

oświatą zostały zaoszczędzone jakieś środki. Jak Pan Wójt powiedział, że pewna 

część radnych była za, a część przeciw, to może w pierwszej kolejności robić tym 

którzy w jakiś sposób głosując zaoszczędzili te pieniądze  i w tych miejscowościach 

robić, a nie w tych którzy głosowali przeciw. 

Pan Wydmański zapytał,: „(…) czy Pan Ryszard próbuje wprowadzić dyktaturę. 

Myślałem, że podczas sesji głosowanie nad uchwałami przebiega na zasadach 

demokratycznych, gdzie każdy radny ma prawo wyrazić swoje zdanie. Odnoszę 

jednak wrażenie, że radni, którzy mają inne zdanie niż Pan Wójt spychani są na 

margines. To wyraźnie mi się nie podoba”. 

Pan Wójt powiedział, że to nie chodzi o to. 

Dalej Pan Wójt omówił wykonanie oświetlenia na osiedlu w Jarosławcu, jednak 

lepiej połączyć drogę na osiedlu, a oświetlenie wykonać później. 

Pan Wydmański zgodził się ze zdaniem Pana Wójta. 

Kolejno Pan Wójt przedstawił perspektywę wykonania lamp hybrydowych 

w głównych punktach na terenie gminy (50 szt. lamp hybrydowych). 

Następnie Pan Wójt omówił plany wykonania chodników i ich remontów, 

a także ich koszty z podziałem na fundusz sołecki. 

Pan Biłant zapytał o chodnik z Jarosławca do Stabrowa. 

Pan Wójt powiedział, że wystąpimy do Starosty z pismem, ponieważ ta droga 

powinna być zrobiona przez Starostę wraz z chodnikiem od Jarosławca, aż do Sitna. 

Pan Torba zapytał, czy znaki informacyjne w Stabrowie zostały ustawione tak 

żeby ich nikt nie widział, czy jak. 

Pan Wójt powiedział, że będziemy wszędzie planować wykonywanie tych 

znaków informacyjnych. 
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Dalej Pan Wójt omówił wykonanie  pozostałej sieci wodociągowej i łączącej 

ujęcia. 

Kolejno Pan Wójt powiedział, że korzystanie z sieci kanalizacyjnej na osiedlu 

w Sitnie będzie przedłużone do maja 2016 . 

Następnie Pan Wójt omówił planowane remonty w Szkołach oraz budowy remiz 

i ich ewentualne przebudowy, a także adaptacje budynku na byłej wadze buraczanej 

w Karpiu. 

Ponadto Pan Wójt przedstawił, propozycję remontu budynku Urzędu Gminy, 

który między innymi miałby być wyposażony w instalację fotowoltaiczne. 

 

W związku z brakiem więcej pytań i uwag Przewodniczący poddał pod 

głosowanie omówioną Uchwałę. 

 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

 

9. Uchwała Nr XV/90/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 12 listopada 2015 r. 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych 

i niepublicznych jednostek oświatowych prowadzonych przez inne podmioty 

niż Gmina Sitno oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania 

i wykorzystania. 

 

Pan Wójt omówił uchwałę. 

Pan Wydmański powiedział, że dotychczas szkoła była finansowana z subwencji 

oświatowej, czy w tej chwili będzie inaczej. 

Pan Wójt odpowiedział, że nic się nie zmienia. 

Dalej Pan Wójt przedstawił koszty związane oświatą. 

 

W związku z brakiem więcej pytań i uwag Przewodniczący poddał pod 

głosowanie omówioną Uchwałę. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych ponieważ Pan Polski opuścił obrady 

sesji. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

 

10. Uchwała Nr XV/91/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 12 listopada 2015 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że jest to uchwała w związku z wnioskiem rodziców na 

powiększenie boiska przy Szkole w Sitnie. 

Pan Kozak zapytał jaki będzie koszt zakupu tej działki. 

Pan Wójt odpowiedział, że działka będzie kosztować 32tys. zł. 

Pan Tokarz powiedział, ze może lepiej się wstrzymać to może cena jeszcze 

zmaleje. 
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Pan Wójt powiedział, że nie możemy się teraz wstrzymać, ponieważ już 

poczyniono rozmowy z właścicielem działki. 

Pan Polski powiedział, że ta rozmowa była już stawiana na poprzednich sesjach 

rady gminy i nikt nie miał żadnych wątpliwości  do tego zakupu, nagle nie rozumiem 

sytuacji gdy ta uchwała się znajduje w planie i nagle są wątpliwości może tak może 

inaczej. Głupio postawić teraz Wójta, w stosunku do Szkoły i zawodników, że nie 

kupujemy tej działki. 

Pan Wydmański: „(…) uważa że nie ma sensu dyskutowanie na ten temat 

ponieważ, rzeczywiście wpłynęły papiery do komisji budżetowej i  mieliśmy 

dokumenty, które zaakceptowaliśmy na posiedzeniu Komisji Budżetowej. Uważam, 

że w tej chwili rozmowa o kwotach nie ma sensu.”  

W głosowaniu brało udział 14 radnych ponieważ Pan Polski powrócił na obrady 

sesji. 

  

W związku z brakiem więcej pytań i uwag Przewodniczący poddał pod 

głosowanie omówioną Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o objaśnienie projektu budżetu na rok 2016. 

 

Pani Skarbnik omówiła szczegółowo projekt budżetu na rok 2016 (dochody i 

wydatki). 

Pan Wójt w uzupełnieniu powiedział, że wcześniej już przedstawił inwestycje na 

podstawie WPI, które zostały ujęte w projekcie budżetu na 2016 wraz z kwotami. 

Pan Polski zapytał, czy jeżeli będzie brak tych środków zewnętrznych to te 

budowy nie ruszą. 

Pan Wójt potwierdził, że rzeczywiście jeżeli nie będzie środków zewnętrznych 

to te budowy nie ruszą. 

Pan Wydmański zapytał, czy nie udało się jeszcze wciągnąć świetlicy na osiedlu 

w Jarosławcu. 

Pan Wójt odpowiedział, że nie mam tyle teraz środków zewnętrznych. 

Pan Wydmański zapytał, po co opłata adiacencka jest ciągle wpisywana do 

budżetu jak wiadomo, że nic z tego nie będzie. 

Pan Wójt odpowiedział, że jest część nowych, którzy się teraz nie obronią. 

Podczas omawiania przez Panią Skarbnik projektu budżetu Pan Wójt poprosiła 

aby w Rozdziale 01010 było zapisane opracowanie map do celów projektowych 

i innych  i projektów – połączenie sieci wodociągowej na terenie gminy Sitno.   

Pan Biłant powiedział, że skoro mamy się starać z Powiatu pozyskać środki na 

wykonanie chodnika z Jarosławca w stronę Stabrowa, to może te środki z funduszu 

sołeckiego Stabrowa przeznaczyć na coś innego.   

Pan Wójt odpowiedział, że środki z funduszu sołeckiego były przeznaczone na 

ten rok i te mapy będą już do odebrania. 

Dalej Pan Wójt powiedział, że damy mapy Starostwie jako wkład własny (mapy 

będą wykonane do Pani Lichotowej). 
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Kolejno Pan Wójt zapytał, kto chce przebadać glebę. 

Następnie Pan Wójt powiedział, że mamy długoletnich sołtysów i pasowałoby 

uhonorować ich na koniec roku, a szczególnie Panią Jasię, która już zakończyła 

pracę. Może zostaną jakieś pieniądze z rady. 

Pan Wójt jeszcze raz omówił główne zadania zaplanowane w budżecie na rok 

2016. 

Kolejno Pan Wójt powiedział, że Policja zwróciła się z prośbą o przekazanie 

pieniędzy na wyposażenie posterunku w Miączynie, a nie przekazywanie pieniędzy 

na izbę wytrzeźwień. 

Pan Szawarski powiedział, że z tego co wie to policjanci woleliby, aby te 

pieniądze były jednak przekazane na Izbę wytrzeźwień. 

Pan Wójt powiedział, że trzeba będzie przekazać część środków na Izbę 

wytrzeźwień i część na posterunek w Miączynie, a następnie dalej kontynuował 

omawianie budżetu na rok 2016. 

Pan Gąsior powiedział, że została wykonana posadzka w garażu w Stanisławce, 

jednak jak deszcz padał to woda dalej w garażu stała. 

Pan Wójt powiedział, że jak będzie odbiór to nie przyjmiemy tego jak nie będzie 

poprawione to. 

Następnie Pan Gąsior poprosił o poprawienie podsufitki w tym starym garażu. 

Pan Wójt powiedział, że przekaże to wszystko Panu Krzysztofowi i będzie to 

zrobione. 

Kolejno Pan Wójt powiedział, że chcemy żeby te kwoty do szkół do gimnazjum 

przekazać dyrektorom zarządzeniem Wójta, tak by się czuli gospodarzami budżetu. 

No i niech szukają oszczędności. 

Pan Polski powiedział,: „(…) że w związku z tą propozycją o rozdzielanie kwot 

dyrektorom szkół i gospodarowanie we własnym zakresie, chciałbym poznać rozbicie 

szkół podstawowych, na szkoły publiczne i szkoły stowarzyszeniowe. Ile idzie tu, 

a ile idzie tu”. 

Pan Wójt powiedział, że nie ma problemu tu wszystko jest. 

Pan Biłant zapytał, kto jest koordynatorem do spraw przeciwdziałania 

narkomani w Gminie. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że Pani Danuta Flis jest koordynatorem. 

       

 

Ad. 5 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno mgr Marian Tadeusz Bernat. 

Porusza zagadnienia: 

1. Poprawy dróg gminnych (dowieziono gruzu i żużlu); 

2. Spotkania w sprawie drogi ekspresowej; 

3. Opracowania Strategii Gminy; 

4. Ogrodzenia na hydroforni w Stanisławce; 
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5. Oczyszczalni ścieków w ODR (odpisanie na pismo odnośnie przejęcia 

oczyszczalni); 

 

Pan Polski powiedział, że oni jako spółdzielnia mieszkaniowa nie są stroną w tej 

sprawie, myślę że to powinna być strona między WOPR-em a  Gminą.   

 

Pan Przewodniczący powiedział, że kolejna sesja jest planowana 

najprawdopodobniej na 26 listopada br. 

 

Pan Wydmański stwierdził, że nie możemy teraz myśleć o spłacaniu długów jak 

są jeszcze dofinasowania, musimy skorzystać z tych środków, ponieważ już takiej 

szansy nie będzie. 

Następnie Pan Wydmański podziękował Pani Agnieszce Grzesiuk i Panu 

Robertowi Mazurkowi za umieszczenie informacji na stronie internetowej 

i facebooku dotyczącej udziału Michała Rycaja naszego przedstawiciela gminy 

w programie "Mam talent".  

Pan Łazorczyk poprosił o wyrównanie boiska w Szkole w Horyszowie Polskim.  

 

Ad. 6 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

 

Punkt ten został zrealizowany w tracie sesji 

 

Ad. 7 

 

Sprawy różne. 

 

Punkt ten został zrealizowany w tracie sesji. 

     

Ad. 8 

 

Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji 

 

Protokół został przełożony na następną sesję. 

 

 

Ad. 9 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

      Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 
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„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 
 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: Piotr Harczuk 

 

 
Przewodniczący  

Rady Gminy 

 

Krzysztof  Klikicki 

 


